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Protok61 Nr Vm ll1 

VIII sesji Sejrniku Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego, kt6ra odbyla si~ w dDiu 
30 maja 2011r. w godz. od 10.10 do 14.40 w sall Dr 12 Swi~tokrzyskiego Urz{!du 
Wojewodzkiego w Kielcach. 

Obradom przewodniczyli Marek Gos - przewodnicz~cy Sejrniku oraz Marcin Ozog 
wiceprzewodnicz~cy Sejmiku. 

Sesja odbyla si~ wedrug nast~pujqcego porz<\dku obrad: 

1. Otwarcie VIII sesj i Sejrniku Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego. 

cz ~ sc uroczysta 

- powitanie uczestnik6w sesji i delegacji Winnickiej Rady Obwodowej 

- wyst<\pienia okolicznosciowe 

- zakonczenie cz~sci uroczystej 


Przerwa 

cz~s c roboc z a 

2. 	 Stwierdzenie kworum. 
3. 	 Wyb6r sekretarzy obrad. 
4. 	 Zgloszenie wniosk6w 0 zmian~ lub uzupelnienie porza,.dku obrad sesj i - glosowanie nad 

wnioskami 0 zrnian~ lub uzupelnienie porzqdku obrad. 
5. 	 Zapytania i interpeJacje Radnych. 
6. 	 Informacja Marszalka Woj w6dztwa z dzialalnosci Zarza,.du Wojew6dztwa 

Swi~tokrzyskiego w okresie porni~dzy sesjami. 
7. 	 Informacja Przewodnicz<\.cego i Wiceprzewodnicz<\.cych Sejmiku 0 dzialaniach 

podejmowanych w okresie pomictdzy sesjami. 
8. 	 Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Swi~tokrzyskiego Osrodka Doradztwa Rolniczego w Modliszewicach za 
2010 rok; 

a) wyst'tPienie Czlonka Zarzqdu - p. Piotr Zol<\.dek, 

b) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska, 

c) dyskusja, 

d) glosowanie uchwaly. 


8a. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie powolania zast~pey dyrektora 
Swie(tokrzyskiego Osrodka Doradztwa Rolniczego w Modliszewieaeh oraz ustalenia 
wysokosei wynagrodzenia miesi~cznego; 

a) wyst'tPienie Czlonka Zarz<\.du - p. Piotr Zol<\.dek, 
b) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Oelu"ony Srodowiska, 
c) dyskusja, 
d) glosowanie uchwaly. 

http:Zarz<\.du
http:Zarza,.du
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8b. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie przeksztalcenia Swi~tokrzyskiego Centrum 

Psychiatrii w Morawicy poprzez lik:widacj~ Oddzialu Neurologii; 

a) wystcwienie Wicemarszalka - p. Grzegorz Swiercz, 

b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Spolecznej i Spraw Rodziny, 

c) dyskusja, 

d) glosowanie uchwaly. 


9. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie likwidacj i aglomeracji Opatowiec; 

a) wystcwiellie Czlonka Zarz'!:du - p. Piotr Zohtdek, 

b) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska, 

c) dyskusja, 

d) glosowanie uchwaly. 


10.Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie \vyznaczenia Obszaru Chronionego Krajobrazu 
Lasy Przysusko - Szydlowieckie; 

a) wyst'l:Pienie Czlonka Zarz'l,du - p. Piotr Zol'l,dek, 

b) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska, 

c) dyskusja, 

d) glosowanie uchwaly. 


11.Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie przyj~cia dokument6w pn.: "Raport 0 stanie 
zagospodarowania prz strzennego Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego za okres 2006-2010" 
oraz "Ocena realizacji jnwestycji celu publicznego 0 znaczeniu ponadlokalnym 
w Woj ew6dztwie Swi~tokrzyskim za lata 2006-2009"; 

a) wystcwienie Czlonka ZarZ'tdu - p. Piotr Zol'l,dek, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocj i i Wsp6lpracy z Zagranic'l:, 

c) dyskusja, 

d) glosowanie uchwaly. 


12.Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie wyrazenia zgody dla Wojew6dzkiego 
Specjalistycznego Szpitala Dzieci~cego im. WI:. Buszkowskiego w Kielcach na sprzedaz 
wlasnosciowego sp61dzielczego prawa do lokalu mieszkalnego; 

a) wystcwienie Wicemarszalka - p. Grzegorz Swiercz, 

b) stanowisko Komisji Zdrowia, PoJityki Spolecznej i Spraw Rodziny, 

c) dyskusja, 

d) glosowanie uchwaly. 


13 .Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie rozpatrzenia Inforrnacji PaiJ.stwowego 
Wojew6dzkiego Inspektora Sanitamego w Kielcach 0 stanie bezpieczenstwa sanitamego 
wojew6dztwa; 

a) wystcwierue Swi~tokrzyskiego Paiistwowego Inspektora Sanitamego w Kielcach 
- p. Elzbieta Socha-Stolarska, 


b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Spolecznej i Spraw Rodziny, 

c) dyskusj a, 

d) glosowanie uchwaly. 
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14. 	 Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie zmIany Uchwaly Nr VIII1 1611 1 Sej miku 
Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego z dnia 27 kwietnia 201 1 roku 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla samorzqdow gmin z terenu wojewodztwa 
swi~tokrzyskiego na realizacj~ zadan w zakresie porzqdku publicznego 
i bezpieczellstwa obywateli oraz ochrony przeciwpozarowej. 

15.Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Wojewodztvva na lata 201 1-2038; 

a) wystqpienie Skarbnika Wojewodztwa - p. Maria Fidzinska- Dziurzynska, 

b) stanowisko Komisj i Budzetu i Finansow, 

c) dyskusja, 

d) glosowanie uchwaly . 


16.RozpatTZenie projektu uchwaly w sprawie zmian w budzecie wojewodztvva na2011r.; 

a) wystqpienie Skarbnika Wojewodztwa - p. Maria Fidz:iilska- Dziurzynska, 

b) stanowisko Komisji Budzetu i Finansow, 

c) dyskusj a, 

d) glosowanie uchwaly. 


16a. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie zmian w bud.zecie wojewodztwa na 20llr.; 

a) wystqpienie Skarbnika Wojew6dztwa - p. Maria Fidzinska- Dziurzynska, 

b) stanowisko Komisji Budzetu i Finansow, 

c) dyskusja, 

d) glosowanie uchwaly. 


17. 	Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie przyj~cia wynikow kontroli przeprowadzonej 
przez Komisj~ Rewizyjn<\. w Swi~tokrzyskim Zarzqdzie Melioracj i i Urz<\.dzen Wodnych 
w Kielcach w przedmiocie realizacji zadan w zakresie usuwania skutkow powodzi 
zaistnialej w maju i czerwcu 2010 roku, z uwzgl~dnieniem problemow finansowych; 

a) wystqpienie Przewodniczqcego Komisji Rewizyjnej, 

b) stanowisko Komisji Rewizyjnej, 

c) dyskusja, 

d) glosowanie uchwaly. 


17a. Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie przyj ~cia vvynikow kontroli przeprowadzonej 
przez Komisj~ Rewizyjn'l w Nauczycielskim Kolegium J~zyk6w Obcych 
w Sandomierzu w przedmiocie dzialalnosci statutowej z uwzgl~dnieniem przyszlosci 
jednostki ; 
a) wystqpienie Przewodnicz'lcego Komisji Rewizyjnej, 
b) stanowisko Komisji Rewizyjnej , 
c) d yskusj a, 
d) glosowanie uchwaly. 

18.Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie przyj~cia Oswiadczenia w sprawie zmian 

w przepisach prawa dotycz'lcych uprawnien organizacji ekologicznych w post~powaniu 


w sprawie oceny oddzialywania na srodowisko. 


19.5prawy rMne. 

20 ,Zarnkni~cic obrad VIII Sesji Sejrniku Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego. 
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Przebieg sesji 

C Z i2SC uroc z ysta 

Ad 1. 

l!rzewodnicz~cy Sejmiku otworzyl obrady VIII sesji Sejmiku Wojew6dztwa 

Swit(tokrzyskiego. Powita} radnych i zaproszonych gosci zgodnie z zaletczonymi !istami 

obecnosci (zalqczniki nr: 1, 2, 3, 4, 5). 


W spos6b szczegolny przywital czlonk6w delegacji z Ukrainy na czele z Pierwszym Zastt(pq 
Winnickiej Rady Obwodowej Igorem Krevskim. 

Przewodnicz'lcy Sejmiku poinformowal, ze goscie z Ukrainy w trakcie wizyty zapoznajet si~ 
z funkcjonowaniem samorzetd6w na poziomie gminy, powiatu i wojew6dztwa. Odwiedzet 
Urzctd Miasta i Gminy w Ch~cinach, Starostwo Powiatowe w Staszowie oraz Urzetd 
Marszalkowski Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego. Delegacja zaznajomi si~ z osi~ni~ciami 
odwiedzanej gminy i powiatu. Ponadto wezmie udzial w szkoleniu na tern at roli 
i funkcjonowania samofzetdu wojewodztwa. Rozegrany zostanie rowniez towarzyski mecz 
pHki nomej pomit(dzy druzynami samorzetdowymi z obu regionow. 

Delegacja obwodu winnickiego spotka sit( tak2':e z przedstawicielami Departamentu Promocji, 
Edukacji Kultmy, Sportu i Turystyki Urzt(du Marszalkowskiego w celu ustalenia 
szczegolowego planu wsp61nych dzia!an na II polowt( 2011 roku. 

Nastt(pnie glos zabral Marszalek Wojew6dztwa SWifrtokrzyskiego Adam Jarubas, ktory 
przyblizyl podstawowe elementy wspolpracy pomit(dzy wojew6dztwem swit(tokrzyskim 
i obwodem winnickim. 

PodkreSlil, ze w ponadpolwiecznej historii obustronnych kontakt6w zrealizowano wiele 
inicjatyw gospodarczych, kulhlralnych i spolecznych. 

Wsp6lpraca w latach 2000-2002 polegala na realizacji dw6ch znaczetcych przedsit(wzi~c. 

Urzetd Marszalkowski Wojewodztwa Swit(tokrzyskiego we wsp6lpracy z Urzt(dem Miasta 
w Ostrowcu Swi~tokrzyskim zorganizowal I Forum Miast Partnerskich Polska-Ukraina. 
Glownym zadaniem forum bylo podzielenie sit( z goscmi z Ukrainy doswiadczeniami 
w reformowaniu struktury administracyjnej Polski . Natomiast drugim, zorganizowana dwa 
lata pozniej, w lutym 2002 r., Polsko-Ukrainska Misj a Gospodarcza, podczas ktorej 
nawietzano wspolprac~ na poziomie samorzetd6w gospodarczych mit(dzy Staropolsket lzbet 
Przemyslowet- iandlowet a Winnicket Izbet Przemyslowet-Hand1owet. 

Kontakty pomit(dzy wojew6dztwem swit(tokrzyskim i obwodem winnickim sukcesywnie 
ulegaly intensyfikacji . W lipcu 2003 r. w obwodzie winnickim przebywala delegacja 
z wojewodztwa swi~tokrzyskiego. W jej sHad weszli przedstawiciele Urz«clu 
Marszalkowskiego, Urz«du Miasta i Gminy Busko Zdroj oraz Krajowego Stowarzyszenia 
Organizator6w Rozwoju Przedsi((biorczosci. Celem wizyty bylo przedstawienie mozliwosci 
ap likowania strony ukrainskiej 0 bezzwrotne srodki na realizacj~ projektow kultmalnych. 

Na przestrzeni ostatnich 1at wzmocnily si~ r6wniez kontakty pomi«dzy jednostkami 
terytorialnymi wojew6dztwa swi~tokrzyskiego i obwodu winnickiego. 
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Gminy i miasta z obu region6w podpisaly umowy 0 wsp61pracy. 
Rozpoczt(la si~ r6wniez intensywna wsp6!praca organizacji pozarzqdowych, firm i uczelni. 

W czerwcu 2005 roku w wojew6dztwie swit(tokrzyskim przebywala grupa przedstawicieli 
r6.znych szczebli wladzy wykonawczej , organizacji samorz<:tdowych z obwodu winnicki ego 
z nowym, wybranym po pomaranczowej rewolucji, Gubematorem Oleksandrem 
Dombrowskim. 

W roku 2005 - Roku Ukrainy w Polsce - odbylo s i~ kolejne Forum, na kt6rym delegacja 
z obwodu winnickiego zaprezentowala swoje walory kulturalno-gospodarcze. Calosc 
przedsi~wzi~cia obj~la dwie plaszczyzny - wymiany doswiadczen (w formie pi<tciu paneli 
dyskusyjnych n1.: "Gospodarka i biznes", "Reforma administracyjno-terytorialna", "Kultura, 
sport i turystyka", "Szkola wyzsza, oswiata i nauka" oraz "Ochrona zdrowia i srodowiska") 
oraz prezentacj i artystycznej obwodu winnickiego. 

W 2008 r. mial miejsce jubileusz 50-lecia wsp61pracy. Obchodom roku jubileuszowego 
towarzyszylo szereg imprez kulturaInych i sportowych. 

Kolejna cenna inicjatywa to projekt "Agroturystyka szans'l rozwoju obwodu winnickiego" 
realizowany w 2009 r. w ramach Programu Pomocy Ministerstwa Sprawa Zagranicznych 
Polski. Zorganizowano konferencj e, warsztaty tematyczne, opracowano elektroniczny katalog 
gospodarstw agroturystycznych obwodu winnicki ego. 

Waznym obszarem wsp61pracy pomi~dzy obu regionami jest przygotowanie do wdrazania 
inicjatywy Komisj i Europejskiej dotycz'lcej Partnerstwa Wschodniego. W ramach projektu 
Male Partnerstwo Wschodnie odbyla sit( wizyta przedstawicieli obu region6w w Brukseli 
wraz z innymi regionami Polski Wschodniej . Wymieniono doswiadczenia i przygotowano 
podwaliny pod realiza jt( wsp6lnych projekt6w w ramach tego programu. 

W 20 ll r odbylo si~ w wojew6dztwie swi~tokrzyskim szkolenie w zakresie refonny rolnej 
i przepis6w prawa zwi'lzanych z t'l tematyk'l. 

W maju br. w obwodzie winnie kim odbyla si~ konferencja pn. "Refonna samorz'ldu 
terytorialnego - doswiadczenia krajowe i mi~dzynarodowe", na kt6rej dokonano wymiany 
mysli, uwag i spostrzezei1 . 

Zakres obustronnej wsp61pracy dotyczy wielu plaszczyzn, m.in.: transferu technologii mi~dzy 

przedsit(biorstwami i instytucjami zwi'lzanymi lub dzialaj 'lcymi w danym zakresie, 
wspierania program6w wymiany kulturalnej, wzajemnego tworzenia kontakt6w pomi~dzy 

instytucj ami naukowymi, kulturalnymi i oswiatowymi, wspierania program6w wsp6lpracy 
medyeznej, wymiany informacji i doswiadezen oraz technologii w dziedzinie ochrony 
srodowiska. 

Na zakonczenie Marszalek Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego wyrazil nadziej<t, iz dzisiejsza 
. . 

wizyta przyczyni sit( do dalszego umacniania przyjazni pomi~dzy reglOnaml 
i b<tdzie owocna dla obu narod6w. 

Przewodnicz~cy Sejmiku udzielil glosu Pienvszemu Zast~pcy Winnickiej Rady 
Obwodowej Igorowi Krevskiemu, kt6ry w imieniu Przewodnicz'lcego Rady Obwodowej 
Sergiusza Tatusiaka przekazal zebranym serdeczne pozdrowienia. 
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Podzi<tkowal za wsparcie inicjatyw j dzielenie si~ zdobytymi przez Polsk~ doswiadczeniami 
w drodze do UE. Zaznaczyl, iz celem dzisiejszej wizyty jest pogl~bienie dotychczasowej 
wsp6lpracy. 

Ponadto podkre lil, ze na Ukrainie bardzo pozytywnie oceniana jest polska reforma 
samorzqdowa, kt6ra stawiana jest jako wz6r dla wlasnych przemian w tym zakresie. 

Poinfomlowal, iZ wsp6lnie opracowana rezolucja, na naukowo-praktycznej konferencji 
w maj u br. na Ukrainie, zostala przeslana do prezydenta Ukrainy i Rady Najwyzszej Ukrainy 
(zalqcznik nr 6). 

W dniach od 2 do 3 czerwca br. odb~dzie si~, pod przewodnictwem prezydenta Wiktora 
Janukowycza, posiedzenie przedstawicieli region6w. 

Tematem spotkania bydzie reforma organ6w samorzqdu. Przewodniczqcy Sergiusz Tatusiak 
przedstawi inicjatywy obwodu winnickiego i wyrazi chyc oraz gotowOSC obwodu do udzialu 
w pilotaZowym programie reformowania organ6w samor:utdowych na Ukrainie. 

W roku ubieglym rozpoczyla siC(, z inicjatywy prezydenta Ukrainy, reforma administracyjna 
na Ukrainie. Kolejnym etapem jest reformowanie organ6w samorzqdowych w regionach. 
Zgodnie z zalozeniarni reforma powinna byc przeprowadzona i zakonczona w roku biezetcym, 
dlatego Winnicka Rada Obwodowa bardzo pryznie dziala w tym kierunku. 28 stycznia br. 
radni podjyl i uchwaly zatwierdzajetcet koncepcjy przeprowadzenia reformy organ6w 
samorzetdowych w regionach. Koncepcja zostala omowiona z przedstawicielami wszystkich 
jednostek administracyj nych obwodu, a nast~pnie przeslana do administracj i prezydenta 
Ukrainy i Rady Najwyzszej Ukrainy. 

Aktualnie przed Ukrainet stoi wielkie wyzwanie i trudna droga. Nalezy opracowac i przyjetc 
okoto 300 nowych ustaw oraz wniesc zmiany do okolo 700 akt6w normatywnych. Podkreslil, 
ze organy samorzetdowe i organy administracji panstwowej w regionach Set przygotowane na 
realizacjy tego zamierzenia. 

Wyrazil nadziejy iz w wyniku reformy zostanet stworzone sprzyjajetce warunki do rozwoju 
kulturalnego, materialnego i socjalnego. 

Na zakonczenie podziC(kowal Marszalkowi Wojew6dztwa Swiytokrzyskiego za zaproszenie. 
Podkreslil, ze wiedza i doswiadczenie zdobyte podczas szkolen w firmach, 
przedsiybiorstwach oraz urz dach roznego szczebla set dla radnych bezcenne. 

Wyrazil ponadto nadziejy na dalszy rozw6j przyjaini i wsp6lpracy porniydzy regionarni . 

Przewodnicz~cy Sejmiku podziykowal za wystctPienie i Zyczyl sukcesu w pilotaZowym 
prograrnie real izowanym przez obw6d winnicki. 

Na zakonczenie dokonano wymiany upornink6w okolicznosciowych. 

Przewodnicz~cy Sej miku zal'Zetdzil trzydziestorninutowetprzerwy, po kt6rej Sejrnik wznowil 
obrady. 
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cz~s(; robocza 

Ad 2. 

PrzewodDicz~cy Sejmiku stwierdzil, it w sesji uczestniczy 28 radnych, tyro samym obrady 

s,\: prawomocne. 


Ad 3. 

Na sekretarzy Sejrrlik wybral radnych Jolantf Rybczyk i MieczysJawa Sasa. 

Ad 4. 

Radni otrzymali porz,\:dek obrad sesji (zalqcznik nr 7) . 

Przewodnicz~cy Sejmiku zaproponowal rozszerzenie porz,\:dku obrad 0: 

- rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie powolania zast~pcy dyrektora Swi~tokrzyskiego 
Osrodka Rolniczego w Modliszewicach oraz ustalenia wysokosci wynagrodzenia 
miesi~cznego. Poinformowal, ze realizacja powyzszego projektu nast'I:Pi w punkcie 8 a; 

- rozpatrzeni projektu uchwaly w sprawie zmiany Uchwa!y Nr VID116/11 Sejmiku 
Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego z dnia 27 kwietnia 201 1 roku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla samorz,\:d6w gmin z terenu wojew6dztwa swi~tokrzyskiego na realizacj~ 
zadan w zakresie porz~dku publicznego i bezpieczenstwa obywateli oraz ochrony 
przeciwpozarowej . Zakomunikowal, ze realizacja wspomnianego projektu nast'I:Pi w punkcie 
14; 

- rozpatrzenie projektu uchwa!y w sprawie zmian w budzecie wojew6dztwa na 2011r. 


(punkt 16 a); 


- rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie przyj~cia wynik6w kontroli przeprowadzonej 


przez Komisj ~ Rewizyjn,\: w Nauczycielskim Kolegium J~zyk6w Obcych w Sandomierzu 


w przedmiocie dzialaln sci statutowej z uwzgl~dnieniem przyszlosci jeclnostki. Powyzsza 


tematyka zostanie zrealizowana w punkcie 17 a; 


- rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie przyj~cia Oswiadczenia w sprawie zmian 

w przepisach prawa dotycz,\:cych uprawnien organizacji ekologicznych w post~powaniu 


w sprawie oceny oddzialywania na srodowisko. Realizacja tego zagadnienia nast'I:Pi 

w pUnkcie 18. 


Przewodnicz~cy Sejmiku zaproponowal, aby punkt 12 (dctycz,\:cy rozpatrzenia projektu 

uchwaly w sprawie przeksztalcenia SWi<ttokrzyskiego Centrum Psychiatrii w Morawicy 

poprzez likwidacj~ Oddzialu Neurologii) zostal zrealizowany jako punkt 8 b porz,\:dku obrad. 

Przewodnicz~cy Sejmiku oznajrnil, it Sejmik przyj~l zaproponowany por74dek obrad. 
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AdS. 

W punkcie " interpelacje i zapytania" glos zabrali: 

Tadny Tadeusz Kowalczyk w sprawie udzielenia pomocy rolnikom 
z pow. pinczowskiego, ktorych uprawy niszczone S'l przez dziki (zalqcznik nr 8); 

radDY Slawomir Marczewski w sprawie zwi~kszenia bezpieczenstwa na drodze 
wojewodzkiej nr 749 (zalqcznik nr 9); 

TadDY J6zef Grabowski w sprawie umieszczenia w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
zadall inwestycyjnych zwi'lzanych z remontem drog wojewodzkich nr 754 i 755 
(zalqcznik nr 10) oraz koniecznosci dokonania remontu odcinka miejskiego drogi 
wojewodzkiej nr 751 Nowa Slupia - Ostrowiec Swi~tokrzyski (zalqcznik nr 11); 

W dalszej cz~sci przewodnictwo obrad obj'll wiceprzewodnicz~cy Sejmiku Marcin Ozog. 

Za zgod'l wiceprzewodnicz~cego Sejmiku glos zabral radny Wojciech Borz~cki w sprawie 
podj~cia dzialan maj'lcych na celu wyl'lczenie obszarow Natura 2000 Z obszarow mi~dzywala 
(zalqcznik nr 12) oraz bezwzgl~dnego egzekwowania przepisow prawa przez odpowiednie 
sluzby w zakresie stosownego zabezpieczenia czworonogow (zalqcznik nr 13). 

Ad 6. 

Radni otrzymali Informacj~ Marszalka Wojewodztwa z dzialalnosci Zarz'ldu Wojewodztwa 
Swi~tokrzyskiego (zalqcznik nr 14). 

Wobec braku sprzeciwu wiceprzewodnicz~cy Sejmiku uznal, it Sejrnik przyj'll 
ww. " Informacj ~ Marszalka ... " . 

Ad 7. 

Radni otrzymali Informacjy Przewodnicz'lcego i Wiceprzewodniczqcych Sejmiku 
o dzialaniach podej mowanych w okresie pomi~dzy sesjami (zalqcznik nr 15) . 

Wobec braku sprzeciwu wiceprzewodnicz~cy Sejmiku uznal, iz Sej rnik przyj 'll 
ww. " Informacj~ Przewodnicz'lcego ... " . 

Ad 8. 

Radni otrzymali projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Swi~tokrzyskiego Osrodka Doradztwa Rolniczego w Modliszewicach za 

2010 rok (zalqcznik nr 16). 

Wiceprzewodnicz~cy Sejmiku udzielil glosu Piotrowi Zol~dkowi, CZIODkowi Zarz~du 
Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego, ktory przedstawif ww. projekt, omowil jego trese, 
a nastC(pnie wniost 0 przyjycie przez Sej rnik. 
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Radny Mieczyslaw Sas, zast~pca przewodnicz~cego Komisji Rolnictwa, Gospodarki 
Wodnej i Ochrony Srodowiska, poinformowal 0 pozytywnym zaopiniowaniu pOwyZszego 
projektu przez Komisj~ (Opinia Nr 22111 stanowi zalqcznik nr 17 ). 

Glos6w w dyskusji nie bylo. 

Wiceprzewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Swi~tokrzyskiego Osrodka Doradztwa 

Rolniczego w Modliszewicach za 2010 rok. Zapytal, kto z radnychjest za podj~ciem 

uchwa!y, kto jest przeciwny, kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr VIIII1 291l 1 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejrnik jednoglosnie i stano wi 
zalqcznik nr 18 do protokolu. 

AdS a. 

Radni otrzymali proj ekt uchwaly w sprawie powolania zast~pcy dyrektora 
Swi~tokrzyskiego Osrodka Doradztwa Rolniczego w Modliszewicach oraz ustalenia 
wysokosci wynagrodzenia miesi~cznego (projekt uchwaly wraz z wnioskiem pana Jaroslawa 
Mostowskiego dyrektora SODR w Modliszewicach w sprawie powolania pana Huberta 
Zerniaka na stanowisko zast~pcy dyrektora Swi~tokrzyskiego Osrodka Rolniczego 
w Modliszewicach stanowi zalqcznik nr 19). 

Wiceprzewodnicz~cy Sejrniku udzielil glosu Piotrowi Zol~dkowi, czlonkowi Zarz~du 
Wojew6dztwa SWiftokrzyskiego, ktory przedstawil ww. projekt, om6wil jego treSc, 
a nast~pnie wni6s1 0 przyjycie przez Sejrnik. 

Pozytywna opinia Komisji Rolnictwa Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska 
(Nr 24111) stanowi zalqcznik nr 20 do protokolu. 

Glosow w dyskusji rue bylo. 

Wiceprzewodnicz~cy Sejrniku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie powolania 
zastypcy dyrektora Swi~tokrzyskiego Osrodka Doradztwa Rolniczego w Modl iszewicach oraz 
ustalenia wysokosci wynagrodzenia miesi~cznego . Zapytal, kto z radnych jest za podj~ciem 

uchwaly, kto jest przeciwny, kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr VIII/13Oil 1 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejrnik jednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 21 do protokolu. 

Ad 8 h. 

W punkcie tym przewodnictwo obrad obj qJ ponownie przewodnicz~cy Sejmiku Marek Gos. 

Radni otrzymali proj ekt uchwaly w sprawie przeksztalcenia Swi~tokrzyskiego Centrum 

Psychiatrii w Morawiey poprzez likwidacj ~ Oddzialu Nemolo gii wraz z autopoprawk'l, 

(zalqcznik nr 22). 
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PrzewodnicZIlCY Sejmiku udzielil: glosu wicemarszalkowi Grzegorzowi Swierczowi, kt6ry 
przedstawil ww. projelct (wraz z autopoprawk<0, ornowitjego trese, a nast~pnie wniosl 
o przyj~cie przez Sejrnik. 

W zwiqzku z wprowadzeniern autopoprawki radna Jolanta K..~cka, przewodniczllca 
Komisji Zdrowia, Polityki Spolecznej j Spraw Rodziny, zwrocila si~ z prosb'\:. 
o zarz'\:.dzenie pi~ciorninutowej przerwy w obradach w celu przeprowadzenia konsultacj i. 

Wicemarszalek Wojew6dztwa SWiftokrzyskiego Grzegorz Swiercz oznajrnil, te 
autopoprawka rna charakter techniczny i nie wplywa na zmian~ tresci uehwaly (dotyezy 
wyl'\:.cznie przesuni~eia terminu). 

Radea prawny Zdzislaw Zifba potwierdzil, it zaproponowana autopoprawka rna charakter 
formalny. 

Wobee powyzszego radna Jolanta Krf cka, przewodniczllca Komisji Zdrowia, Polityki 
Spolecznej i Spraw Rodziny, poinformowala 0 pozytywnym zaopiniowaniu projektu przez 
Kornisj~ (Opinia Nr 8/11 stanowi zalqcznik nr 23) . 

Petycja mieszkanc6w gminy Morawica przeeiwko przeniesieniu Fizykoterapii z Morawiey do 
Kielc stanowi zalqcznik nr 24. Wspomniana petycja posiada 42 strony. 

W dyskusji glos zabrali: 

fadny J6zef Grabowski, kt6ry wyrazil oplm~, iz kazde przeksztalcenie jest procesern 
tmdnym (zwlaszeza dla praeownik6w). Zdaniern radnego nalezy zwr6ei6 jednak uwag~ na 
istotny element, tj. polepszenie uslugi (zwi~kszenie liezby l6zek ze 105 na 156). 

Nast~pn ie zwrocil siy do dyrektora lana Gierady z pytaniem 0 perspektyw~ zwiykszenia 
kontrakt6w z NFZ na rehabilitacj~; 

radny Tadeusz Kowalczyk, kt6ry Z\\IToeil siy z prosb'\:. 0 udzielenie glosu w tej spraWle 
dyrektorom obu jednostek; 

pani Marianna Parlicka-Slowik, przewodniez'\:.ca Kornisj i Oswiaty, Kultury i Zdrowia Rady 
Grniny w Morawiey, kt6ra - w imieniu rnieszkane6w gminy Morawica - odczytala list w tej 
sprawie (zalqcznik nr 24 a ); 

radny Slawomir Marczewski, kt6ry przypornnial, it W ostatnich latach ezyniono starania 
o utworzenie solidnego, na europejskim poziomie, osrodka medyeznego w Kielcach. 

Umehomienie Oddzialu Neurologii przy Wojew6dzkim Szpitalu Zespolonym 
w Kielcaeh stanowi realizacj~ jednego z etapow tego zamierzenia. 

Likwidacja Oddziaiu Neurologii w Swi~tokrzyskim Centmm Psychiatrii w Morawicy, 

zdaniem radnego, nie ograniczy dostypnosci do leezenia neurologicznego paejentow 

z poludniowej cz~sci wojewodztwa swiytokrzyskiego, wplynie natomiast na finansowe 

odci£tzenie jednostki. 

http:przewodniez'\:.ca
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Na zakonczeille podkrdlil, iz konieczne jest tworzenie silnych, dobrze wyposazonych 
osrodk6w medycznych w wojew6dztwie, kt6re zapewniq pacjentom kompleksowq opiek~; 

J·adny Marek Boguslawski, kt6ry przypomnial, ze polityka zdrowotna wojew6dztwa zawiera 
koncepcje wypraeowane w przeszlosci podczas licznych debat. 
Podkreslil, iz aktualnie ogromnym problemem w zakresie neurologii jest niewielka ilos6 
16Zek udarowych. Przyj ~cie dyskutowanego projektu spowoduje zmian~ istnjejqcego stanu 
rzeezy. 

Za zgodq przewodnicz~cego Sejmiku glos zabral dyrektor Wojewodzkiego Szpitala 
Zespolonego w Kielcach Jan Gierada, kt6ry poinformowal, iz kierowana przez niego 
plac6wka przygotowana jest na przej~eie oddzialu z Morawicy. 

Podkreslil, ze wspomniany Oddzial Neurologii jest niedochodowy i musi bye stale 


dofinansowywany przez Swi~tokrzyskie Centrum Psychiatrii w Morawicy. Oddzial ten nie 


posiada ponadto oddzialu leczenia udar6w mozgu. 


ZauwaZyI rowniez, iz jedynie 8,5 % pacjentow z gminy Morawica korzysta z leczenia na 


tym oddziale. NFZ wydaje ponad 187 min zl na leczenie pacjentow w innych 


miastach, w tym pacjentow neurologicznych. Wyleczenie paejenta neurologicznego, ktory nie 

jest szybko diagnozowany i operowany graniczy z cudem. Na oddziale, ktory nie posiada 

odpowiedniego zaplecza diagnostycznego praktycznie jest to niemozliwe. 


Kontynuujqc przypomnial, ze Wojewodzki Szpital Zespolony w Kielcach przejql cz~se 


dzialan dotyczqcych leezenia ludzi z zaburzeniami umyslu, co w przeszlosci rowniez 

wywolalo liczne kontrowersje. Niestety, w opinii dyrektora l ana Gierady, przyczynq takiego 

stany rzeczy jest fakt, iz osoby niekompetentne zabierajq glos w podobnych kwestiach. 


Nie jest mozliwe wyposazenie kai:dej jednostki w wysokiej klasy sprz~t medyczny. 


W nowo powstalym Oddziale Neurologii przy Wojewodzkim Szpitalu Zespolonym 

w Kielcaeh zostanie oddanych do uzytku 50 16Zek udarowyeh, w tym 10 intensywnego 

nadzoru (dla nieprzytomnych paejentow). 


Na zakonczenie oznajrnil, ze proponowane rozwiqzanie jest korzystne zarowno dla 

pacjentow, jak i pracownikow. Zapewnil, ze chorzy b~dq leczeni na naj wyzszym poziomie, 


a pracownicy nie utracq zatrudnienia. 


Nast~pnie glos zabral dyrektor Swi~tokrzyskiego Centrum Psychiatrii w Morawicy Jacek 
Musial, ktory - wyrai:ajqc poparcie dla koncepcji przeksztakenia Swi~tokrzyskiego Centrum 
Psychiatrii w Morawicy poprzez likwidacj~ Oddzialu Neurologii - poinformowal, iz 
wspomniana decy~j a uwzgl~dnia dobra pacjenta oraz aspekt ekonomiczny. 

W opinii dyrektora Jacka Musiala zaproponowane rozwi'lzanie wplynie na popraw~ 


bezpieczenstwa pacjent6w j ochron~ ich zycia. 


Centrum Neurologii w Kielcach zostanie wyposazone w najnowszy sprz~t medyczny. 
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Zapewni to chorym wysokiej jakosci kompleksowe swiadczenia z zakresu opieki 


neurologicznej. 


KoncZ(tc poinfonnowal, iz Swi~tokrzyskie Centrum Psychiatrii w Morawicy 


planuje powi~kszenie oddzialu psychosomatycznego i oddzialu detoksykacyjnego. 


Za zgod<t przewodnicz~cego SejmJku gIos zabrala pani Teresa Betko (mieszkanka gminy 


Morawica), kt6ra przedstawila histori~ swojej choroby. Na zakonczenie zaapelowala 


o pozostawienie Oddzialu Neurologii w Swi~tokrzyskim Centrum Psychiatrii w Morawicy. 

Przewodnicz~cy Sejmiku dokonal podsumowania dyskusj i. Podkreslil, iz w minionej 

kadencj i przyj~to wi~kszos6 kwestii zwi<tzanych z projektem dotycz<tcym utworzenia 


Centrum Neurologii w Kielcach. 


Ponadto w ostatniej kadencj i odbyly si~ trzy posiedzenia Komisj i Zdrowia, w Swi~tokrzyskim 


Centrum Psychiatrii w Morawicy, z udzialem konsultanta wojew6dzkiego i krajowego do 


spraw neurologii i psychiatrii . 


Srodowisko medyczne (w tym lekarze ze Swi~tokrzyskiego Centrum Psychiatrii 


w Morawicy) jednoznacznie wypowiedzialo si~ na ten temat. 


Kontynuuj<tc zaapelowal 0 szersze spoj rzenie na problem, nie tylko przez pryzmat interesow 


lokalnych. Przypomnial, iz dzi~ki ogromnemu wysilkowi, zdecydowanyrn dzialaniom 


(opartym na logice) i sroclkom frnansowym Kielce posiadaj<t Swi~tok.rzyskie Centrum 


Onkologii oraz Swi«tokrzyskie Centrum Kardiologii. 


Trzeci<t przyczyn<t zgonow, po chorobach kardiologicznych i onkologicznych, s<t choroby 


natury neurologicznej. St~d tak istotne jest podj~cie dalszych dzialan porz<tdkuj <tcych bardzo 


wazny obszar opieki medycznej. 


Obecnie trudno wyobrazic sobie nowoczesn<t interwencj ~ neurologicZll<t bez zaplecza 


neurochirurgicznego. 


Na zakoncz nie podkreslil, iz Zaden pracownik nie straci zatrudnienia w wyniku zmian. 


Nast~pnie przewodniczllCY Sejrniku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie 


przeksztalcenia Swi~tokrzyskiego Centrum Psychiatrii w Morawicy poprzez likwidacj ~ 


Oddzialu Neurologii. Zapytal, kto z radnychjest za podj ~ciem uchwaty, kto jest przeciwny, 


kto wstrzymal s i ~ od glosowania? 


Uchwala Nr VIIV13 III 1 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik wi~kszosci<t glosow 
"za", przy jednym glosie "wstrzymuj(l.cym si~" i stanowi zalqcznik nr 25 do protokolu. 
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Ad 9. 

Radni otrzymali projckt uchwaly w sprawie likwidacj i aglomeracji Opatowiec 

(zalqcznik nr 26). 

Przewodnicz~cy Sejmiku udzielil glosu czlonkowi Zarz~du Wojew6dztwa 
Swiftokrzyskiego Piotrowi Zol~dkowi, ktory przedstawil ww. projekt, omowil jego treSc, 
a nast@nie willosl 0 przyj~ci e przez Sej rnik. 

Radny Mieczyslaw Sas, zastfpca przewodnicz~cego Komisji Rolnictwa, Gospodarki 
Wodnej i Ocbrony Srodowiska, poinformowal 0 pozytywnym zaopiniowaniu powyzszego 
projektu przez Komisj ~ (Opinia Nr 2111 1 stano wi zalqcznik nr 27). 

Glosow w dyskusji nie bylo. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie likwidacji 
aglomeracji Opatowiec. Zapytal, kto z radnychjest za podj~ciem uchwaly, kto jest przeciwny, 
kto wstrzyma! si~ od glosowania? 

Uchwala Nr VIII/132fll w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik jednoglo nie i stanowi 
zalqcznik nr 28 do protokolu. 

Ad 10. 

Radni otrzymali projekt uchwaly w sprawie wyznaczenia Obszaru Chronionego Krajobrazu 

Lasy Przysusko - Szydlowieckie (zalqcznik nr 29). 

Wiceprzewodniczllcy Sejmiku Marcin Oiog udzielil glosu czlonkowi Zarz~du 

Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego Piotrowi Zol~dkowi, ktory przedstawil ww. projekt, 
omowil jego tresc a nast~pnie wniosl 0 przyj~cie przez Sejrnik. 

Radny Mieczyslaw Sas, zast~pca przewodniczllcego Komisji Rolnictwa, Gospodarki 
Wodnej i Ochrony Srodowiska, poinformowal 0 pozytywnym zaopiniowaniu powyzszego 
projektu przez Komisjl( (Opinia Nr 2311 1 stanowi zalqcznik nr 30). 

W dyskusji glos zabrali : 

radoa Agnieszka Buras, ktora wniosla 0 wprowadzenie poprawki (zalqcznik nr 31) 
do proj ektu uchwaly w § 3.1, punkt 2. 

Wspomniana poprawka polega na zast<yJieniu dotychczasowego brzmienia: 
" ... tam gdzie nie S<l:. mozliwe odnowienia naturalne uzywanie do odnowien gatunkow 
miejscowego pochodzenia przy ograniczeniu gatunkow obcych rodzimej florze, czy tez 
modyfikowanych genetycznie" nast~puj<l:.cym brzmieniem: 
" .. ..tam gdzie nie S<l:. momwe odnowienia naturalne uZywanie do odnowien gatunk6w 
miej scowego pochodzenia przy ograniczeniu gatunkow obcych rodzimej florze i zakazie 
gatunk6w modyflkowanych genetycznie" ; 
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wiceprzewodnicz~cy Sejmiku Jaroslaw Przygodzki, ktory stwierdzil, iz wyst'l})il bhtd 
formalny, poniewaZ w lasach nie stosuje s i~ GMO; 

przewodnicz~cy Sejmiku wyrazil opini~, iz mozliwe jest wprowadzenie poprawki; 

czlonek Zarz~du Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego Piotr ZoJ~dek zwrocil uwag~, iz zapisy 
we wspomnianym paragrafie zostaly wprowadzone przez ustaw~, zatem nie moma dokonac 
modyfikacji , moZliwe jest jedynie calkowite ich usuni~cie; 

zast~pca dyrektora Departamentu Rozwoju Obszarow Wiejskich i Srodowiska Jan Lis, 
potwierdzil, it zapisy te zostaly przeniesione z ustawy 0 ochronie przyrody. 

Przewodnicz~cy Sejmiku uznal, ze literalnie przeniesiony z ustawy zapis nie moze zostac 
Zllllemony. 

Radna Agnieszka Buras wycofala poprawk~ . 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie wyznaczenia 

Obszaru Chronionego Krajobrazu Lasy Przysusko - Szydlowieckie. Zapytal, kto 

z radnychjest za podj~ciem uchwaly, kto jest przeciwny, kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr VIIII13 3111 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik wi~kszoscict glosow 
"za", przy jednym glosie "wstrzymujqcym si~" i stanowi zalqcznik nr 32 do protokolu. 

Ad 11. 

Radni otrzymali projekt uchwaly w sprawie przyj~cia dokumentow pn.: "Raport 0 stanie 

zagospodarowania przestrzennego Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego za okres 2006-2010" oraz 

"Ocena realizacji inwestycji celu publicznego 0 znaczeniu ponadlokalnym w Wojewodztwie 

Swi~tokrzyskim za lata 2006-2009" (zalqcznik nr 33). Zahtczniki do projektu uchwaly, 

z uwagi na obszemct zawartosc, zostaly przekazane na ply tach CD. 

Przewodnicz~cy Sejmiku udzielil glosu czlonkowi Zarz~du Wojewodztwa 
Swi~tokrzyskiego Piotrowi ZOI<ldkowi, ktory przedstawil ww. projekt, om6wil jego treSc, 
a nast~pnie wni6sl 0 przyj~cie przez Sejmik. 

Radny Tadeusz Kowalczyk, przewodnicz<lcy Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 
i Wspolpracy z Zagranic~, poinformowal 0 pozytywnym zaopiniowaniu powyzszego 
projektu przez Kornisj~ (Opinia Nr 16/11 stanowi zalqcznik nr 34). 

Glos6w w dyskusji nie bylo. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie przyj ~cia 


dokument6w pn. : "Raport 0 stanie zagospodarowania przestrzennego Wojew6dztwa 
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Swi~tokrzyskiego za okres 2006-2010" oraz" Ocena realizacji inwestycji celu publicznego 

o znaczeniu ponadlokalnym w Wojew6dztwie Swi~tokrzyskirn za lata 2006-2009". 

Zapytal, kto z radnychjest za podj~ciem uchwaly, kto jest przeciwny, kto wstrzyrnal si~ ad 

glosowania? 

Uchwala Nr VIII/134111 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejrnik jednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 35 do protokolu. 

Ad 12. 

Raclni atrzymali projekt uchwaly w sprawie wyrazenia zgody dla Wojew6dzkiego 

Specjalistycznego Szpitala Dzieci~cego im. WI. Buszkowskiego w Kielcach na sprzedaZ 

wlasnosciowego sp61dzielczego prawa do lokalu rnieszkalnego (zalqcznik nr 36) . 

Przewodnicz~cy Sejmiku udzielil glosu wicemarszalkowi Grzegorzowi Swierczowi, kt6ry 
przedstawil ww. projekt, orn6wil jego trese, a nastypnie wni6s1 0 przyjycie przez Sejrnik. 

Uadny Slawomir Marczewski, zast~pca przewodnicz~cego Komisji Zdrowia, Polityki 
Spoleczoej i Spraw Rodziny, poinformowal 0 pozytywnym zaopiniowaniu powyzszego 
projektu przez Komisj y (Opinia Nr 9/11 stanowi zalqcznik nr 37) . 

Glos6w w dyskusj i nie bylo. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddat pod g:losowanie projekt uchwaly w sprawie wyraz rna 

zgody dla Wojew6dzkiego Specjalistycznego Szpitala Dzieciycego im. Wi. Buszkowskiego 

w Kie1cach na sprzedaZ wlasnosciowego sp61dzie1czego prawa do lokalu m ieszkalnego. 

Zapytal, kto z radnych jest za podj €Ccie m uchwaly, kto jest przeciwny, kto wstrzymal sil( od 

glosowania? 

Uchwala Nr VIIII135111 w ww. sprawie zostala podjyta przez Sejmik jednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 38 do protokolu. 

Ad 13. 

Radni otrzyrnali projekt uchwaly w sprawie rozpatrzenia Informacji Panstwowego 

Wojew6dzkiego Inspektora Sanitamego w Kie1cach 0 stanie bezpieczenstwa sanitamego 

woj ew6dztwa wraz z inforrnacj 'l dotycz'lC'l " Stanu sanitamego wojew6dztwa 

swi~tokrzyskiego za 2010 r." (zalqczniki nr 39 i 39 a). 

SWiftokrzyski Panstwowy Inspektor Sanitarny wKielcach Elibieta Socha-Stolarska 
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przedstawila informacj(( dotyczqcC\. "Stanu sanitarnego wojew6dztwa swi((tokrzyskiego za 

2010 r." i om6wila jej trese. 

Radny Slawomir Marczewski, zast~pca przewodniczllcego Komis.ii Zdrowia, Polityki 
Spolecznej i Spraw Rodziny, poinformowal 0 pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwaly 
przez Komisj ~ (Opinia Nr 10111 slanowi zalqcznik nr 40). 

W dyskusji glos zabral radny Jozef Grabowski, kt6ry z uznaniem wyrazil si~ 0 dzialaniach 
Swi((tokrzyskiego Panstwowego Inspektora Sanitarnego w Kielcach. Podkreslil, i2 dzi ((ki 
zaangazowaniu sh12:b udalo si~ zazegnae grozb(( wybuchu epidernii po powodziach. 

Przewodnicz~cy Sejmiku, odnoszC\.c si(( do kwestii zmniejszenia zapadalnosci na gruzlic(( 
w wojew6dztwie swi~tokrzyskim, wyrazil obaw~, iz niestety wiele przypadk6w nie jest 
diagnozowanych. 
Zauwazyl ponadto, 2 Szpital w Czerwonej G6rze, kt6ry zajmowal si~ diagnozowaniem 
gruilicy, nie otrzymuje srodk6w od NFZ za cz~se procedur. Zatem w przyszlosci, wedlug 
przewodnicZctcego Sejrniku, moie okazae si~, ze w wojew6dztwie swi~tokrzyskim zostanie 
odnotowana wyisza zapadalnose na t~ chorob~. 

Swi~tokrzyski Pailstwowy Inspektor Sanitarny w Kielcach ElZbieta Socha-Stolarska 
oznajmila, ze wsp6lczynnik zapadalnosci na gruzlic~ (przypadki z potwierdzeniem 
laboratoryjnym) w wojew6dztwie swi~tokrzyskim jest por6wnywalny z innymi w Polsce. 

Przewodnicz~cy Sejrniku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie rozpatrzenia 

Informacji Pailstwowego Wojew6dzkiego Inspektora Sanitarnego w Kielcach 0 stanie 

bezpieczeilstwa sanitarnego wojew6dztwa. Zapytal, kto z radnych jest za podj~ciem uchwaly, 
kto j est przeciwny, kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr V III 11 36/1 1 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sej rnik jednog osnie i stanowi 
zalqcznik nr 41 do protokolu. 

Ad 14. 

Radni otrzymali projekt uchwaly w sprawie zmiany Uchwaly Nr VIJI116111 Sejrniku 
Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego z dnia 27 kwietnia 2011 Ioku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla samorZctd6w gmin z terenu wojew6dztwa swi~tokrzyskiego na realizacj~ 
zadail w zakresie porzC\.dku pUblicznego i bezpieczeilstwa obywateli oraz ochrony 
przeciwpozarowej (zalqcznik nr 42). 

~rzewodnicz~cy Sejmiku udzielil glosu czlonkowi Zarz~du Wojewodztwa 
Swi~tokrzyskiego Janowi Mackowiakowi, kt6ry przedstawil ww. projekt, om6wil jego 
trese, a nast~pnie wni6s! 0 przyj((cie przez Sejmik. 

Radny Tadeusz Kowalczyk, przewodnicz~cy Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 
i Wspotpracy z Zagranic~, poinformowal 0 pozytywnym zaopiniowaniu powyiszego 
projektu przez Komisj ~ (Opinia Nr J7111 stanowi zalqcznik nr 43). 

http:Komis.ii
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Pozytywna opinia Komisji Budzetu i Finans6w (Nr 53111) stanowi zalqcznik nr 44. 

Glos6w w dyskusji nie bylo. 

Przewodnicz:tcy Sejmiku poddat pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie zmiany 
Uchwaly Nr VIII11611 1 Sejmiku Wojew6dztwa Swiytokrzyskiego z dnia 27 kwietnia 
201 1 roku w sprawie udzielenia pomocy fi nansowej dla samorzqd6w gmin z terenu 
wojewodztwa swiytokrzyskiego na realizacjy zadan w zakresie porzqdku publicznego 
i bezpieczenstwa obywateli oraz ochrony przeciwpozarowej . Zapytal, kto z radnychjest za 
podj yciem uchwaly, kto jest przeciwny, kto wstrzyma1 siy od glosowania? 

Uchwala Nr VIDI1 37111 w ww. sprawie zosta1a podjyta przez Sejmik jednog1osnie i stano wi 
zalqcznik nr 45 do protokotu. 

Ad 15., Ad 16., Ad 16 a. 

Radni otrzymali projekty uchwal w sprawie: 

- zmiany uchwaly Sejmiku Wojewodztwa z dnia 27 stycznia 2011 roku Nr IV175/1 1 

w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej Wojew6dztwa na lata 2011 -2038 

(zalqcznik nr 46); 

- zmian w budzecie wojew6dztwa na 20 11 r. (zalqcznik nr 47); 


- zmian w budzecie wojew6dztwa na 2011 r. polegaj 'lCych na przeniesieniu miydzy dzialami 


i rozdzialami na kwoty 2000.000,00 zl (zalqcznik nr 48); 


Skarbnik Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego pani Maria Fid..zi:Dska-Dziurzynska 
przedstawi1a ww. projekty, om6wila ich trese, a nastypnie wniosla 0 przyjycie przez Sejmik. 

Radny Wojciech Borz~cki, przewodnicz~cy Komisji Budzetu i Finansow, poinformowal 
o pozytywnym zaopiniowaniu powyzszych projektow przez Komisjy (Opinie: Nr 50 Ill, 
Nr 51 Ill, Nr 52111 stanowiq zalqczniki nr: 49, 50, 51). 

W dyskusji glos zabrali: 

fadny J6zef Grabowski, ktory zauwa:zyl, ze najwiycej srodkow przeznaczono na ochrony 
zdrowia i informatyzacjy. Z przykrosciet stwierdzil, iz poczyniono niewielkie naklady na 
inwestycje drogowe. Przypomnial ze kilkakrotnie wnioskowal 0 srodki finansowe na 
wspomniane inwestycje. 
Ponadto zwr6cil uwagy na koniecznos6 dofinansowania przewozow kolejowych. 

Wyrazil zyczenie, aby powyzsze kwestie zosta1y uwzglydnione przy kolejnych przesuniyciach 
finansowych; 

pani skarbnik Maria Fidzinska-Dziurzynska, kt6ra - odnoszetc siy do kwestii poruszonej 
przez radnego J6zefa Grabowskiego dotyczetcej zbyt malych kwot przeznaczonych na 
inwestycje drogowe - zakomunikowala, ze aktualnie wykonanie planu finansowego jest 
bardzo niskie. Nie ruozna zatem przyznawae srodk6w dodatkowych, jesli nie zostaly 
wykonane wydatki. 
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Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekty uchwal. 


Zapytal, kto z radnych jest za podj~ciern uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Sejrniku 


Wojew6dztwa z dnia 27 stycznia 2011 roku Nr IV/75111 w sprawie Wieloletniej Prognozy 


Finansowej Wojew6dztwa na lata 2011-2038, kto jest przeciwny, kto wstrzyrnal si~ 


od glosowania? 


U hwala Nr VIIII13811 1 w ww. sprawie zostala podj ~ta przez Sejrnik jednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 52 do protokolu. 

Zapytal, kto z radnych jest za podj«ciem uchwaly w sprawie zmian w budzecie wojew6dztwa 
na 201 1r. polegajqcych mi~dzy innymi na zwi~kszeniu l'lcznego planu dochod6w budzetu 
wojew6dztwa na 2011 rok, leto jest przeciwny, kto wstrzyrnal si« od g!osowania? 

Uchwala Nr VIIII139/11 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik jednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 53 do protokolu. 

Zapytal, kto z radnych jest za podj ~ciem uchwaly w sprawie zmian w budZecie wojew6dztwa 


na 201 11'. polegaj'lcych na przeniesieniu mi~dzy dzialami i rozdzialami na kwot~ 


2000.000,00 zl, kto jest przeciwny, kto wstrzymal si« od glosowania? 


Uchwala Nr VIlIIl40111 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejrnik jednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 54 do protokolu. 

Ad 17. 

Radni otrzyrnali projekt uchwaly w sprawie przyj~cia wynik6w kontroli przeprowadzonej 
przez Komisj~ Rewizyjn'l w Swi«tokrzyskim Zarz'ldzie Melioracji i Urz'ldzeil Wodnych 

w Kielcach w przedmiocie realizacji zadail w zakresie usuwania skutk6w powodzi zaistnialej 

w maju i czelWCU 2010 roku, z uwzgl«dnieniem problern6w finansowych (zalqcznik nr 55). 

Przewodnicz~cy Sejmiku udzielil glosu radnemu Jozefowi Grabowskiemu, 

zastfpcy przewodnicz~cego Komisji Rewizyjnej , kt6ry przedstawil wyniki kontroli 

przeprowadzonej w Swi«tokrzyskim Zarz'ldzie Melioracj i i Urz'ldzeil Wodnych 

w Kielcach. Poinformowal, ze Komisja Rewizyjna rozpatrzyla wyniki kontroli i wnioskuje do 

Sejmiku 0 ich przyj ~cie (Uchwala Nr 312011 Komisji Rewizyjnej wraz z Protokolem Kontroli 

Nr 312011 stanowi zalqcznik nr 56) . 

Informacja na Kornisj« Rewizyj u'l Sejmiku Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego dotycz'lca 
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realizacji zadail z zakresu usuwania skutk6w powodzi zaistrualej w maju i czerwcu 2010 roku 


stanowi zalqcznik nr 56 a do protokoru. 


Pismo Swi~tokrzyskiego Zarz<tdu Melioracji i Urz<tdzen Wodnych uzupelniaj<tce Iufonnacj~ 


z realizacji zadan z zakresu usuwania skutk6w powodzi zai tnialej w maj u i czerwcu 


2010 roku stanowi zalqcznik nr 56 b do protokolu. 


Glos6w w dyskusji rue by to. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie proj ekt uchwaly w sprawie przyj~cia 
wynik6w kontroli przeprowadzonej przez Komisj~ Rewizyj n<t w Swi~tokrzyskim Zarz<tdzie 
Melioracji i Urz<tdzen Wodnych w Kie1cach w przedmiocie realizacji zadan w zakresie 
usuwania skutk6w powodzi zaistnialej w maju i czerwcu 2010 roku, z uwzgl~dnieniem 
problem6w fmansowych . Zapytal, kto z radnychjest za podj ~ciem uchwaly, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr VIIIIl 41 /11 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik jednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 57 do protokolu. 

Ad 17 a. 

Radni otrzymali projekt uchwaly w sprawie przyjycia wynikow kontroli przeprowadzonej 
przez Komisj~ Rewizyjn<t w Nauczycielskim Kolegium J~zyk6w Obcych w Salldornierzu 
w przedmiocie dzialalnosci statutowej z uwzglydnieniem przyszlosci jednostki 
(zalqcznik nr 58). 

Przewodoicz~cy Sejmiku udzielil glosu radoemu J6zefowi Grabowskiemu, zast~pcy 
przewodnicz~cego Komisji Rewizyjoej, kt6ry przedstawil wyniki kontroli przeprowadzonej 
w Nauczycielskim Kolegium J~zyk6w Obcych w Sandomierzu. Poinfonnowal, ze Komisja 
Rewizyjna rozpatrzyla wyniki kontroli i wnioskuje do Sejrniku 
o ich przyj~cie (Uchwala Nr 4 II I Komisji Rewizyjnej wraz z Protokolem Kontroli Nr 41201 J 
stanowi zalqcznik nr 59). 

Informacja dyrekcj i Nauczyclelskiego Kolegium Jyzyk6w Obcych w Sandomierzu 
charakteryzuj<tca dzialalnosc szkoly stanowi zalqcznik nr 60 do protokolu. 

Statut Nauczycielskiego Kolegium l yzyk6w Obcych w Sandomierzu uchwalony przez Rad~ 
Programow<t w dniu 06.04.2006 r. stanowi zalqcznik nr 61 do protokolu. 

Regulamin ksztalcenia w Nauczycielskim Kolegium J~zyk6w Obcych w Sandomierzu 
stanowi zalqcznik nr 62 do protokoru. 

Informacja dotycz<tca egzaminu praktycznego z jyzyka hiszpanskiego stanowi 
zalqcznik nr 62 a do protokoru. 

Glosow w dyskusji nie bylo. 

Przewodnicz~cy Sejrniku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie przyj~cia 
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wynikow kontroli przeprowadzonej przez Komisj~ Rewizyjn't w Nauczycielskim Kolegium 
J~zykow Obcych w Sandomierzu w przedmiocie dzialalnosci statutowej z uwzgl~dnieniem 
przyszlosci jednostki. Zapytal, kto z radnych jest za podj~ciem uchwaly, kto jest przeciwny, 
kto wstrzyma! silt od glosowania? 

Uchwala Nr VIU/142111 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik jednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 63 do protokolu. 

Ad 18. 

Radni otrzymali projekt ucbwa!y w sprawie przyj~cia Oswiadczenia w sprawie zmjan 
w przepisacb prawa dotycZetcych uprawnien organizacji ekologicznych w post«powaniu 
w sprawie oceny oddziatywania na srodowisko (zalqcznik nr 64). 

Przewodnicz~cy Sejmiku udzjelil g!osu radnemu Wojciechowi Borz~ckiemu, ktory 
przedstawil ww. projekt omowil jego trese, a nast~pnie wniosl 0 przyj ~cie przez Sejrnik. 
Ponadto radny wyrazil wol(( przeslania powyzszego Oswiadczenia na Konwent Starostow 
Wojewodztwa Swi((tokrzyskiego oraz Konwent Wojtow, Burmistrzow i Prezydentow Miast 
Wojewodztwa Swi«tokrzyskiego. 

Przewodnicz~cy Sejmiku zaproponowal przekazanie wspommanego dokumentu rowniez 
Generalnej Dyrekcj i Ochrony Srodowiska. 

Glos6w w dyskusji nie bylo. 

Przewodnicz<lcy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie przyj((cia 
Oswiadczenia w sprawie zmian w przepisach prawa dotycz'tcych uprawnien organizacji 
Ekologicznych w post((powaniu w sprawie oceny oddzialywania na srodowisko. Zapytal, kto 
z radnych jest za podj~ciem uchwaly, kto jest przeciwny kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr VIJU143111 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik wi~kszosci't glosow 
"za", przy jednym glosie "wstrzymuj'tcym sif' i stanowi zalqcznik nr 65 do protokolu. 

Ad 19. 

W punkcie "sprawy rome" glos zabrali: 

radDY J6zef Grabowski, kt6ry poinformowal, ze 20 maja br. odbylo si~ z in icj atywy trzech 
organizacji seminarium nt. ochrony srodowiska i przyrody. 
Podzi~kowal czlonkowi Zarz'tdu Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego Kazimierzowi 
Kotowskiemu za udzial we wspornnianym seminarium i podzielenie si~ cennymi uwagarni 
z zakresu ochrony srodowiska. 
Dyrektorowi Departamentu Rozwoju Obszarow Wiejskich i Srodowiska Januszowi 
Sledzinskiemu zlozyl serdeczne podzi~kowanie za wsparcie realizowanego programu oraz 
obecnos6 na seminarium dwoch pracownikow Departamentu. 

Na zakonczenie zakomunikowal, ze 28 maja br. uczestniczyl w jubileuszu 30-1ecia zespolu 
"Skoszynianki". Nadmienil, iz gosciem wspomnianej uroczystosci byl rowniez czlonek 
Zarz'ldu Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego Kazimierz Kotowski. 
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Radny zaproponowa! zorganizowanie wyjazdowej sesj i w Skoszynie; 

radny Tadeusz Kowalczyk, ktory - odnosz'tc si~ do glosowania nad projektem uchwaly 
w sprawie przyj~cia Oswiadczenia w sprawie zmian w przepisach prawa dotycz'tcych 
uprawniell organizacji ekologicznych w post~powaniu w sprawie oeeny oddzialywania na 
srodowisko - poinfOlmowal, iz przyczyn't podj~cia przez niego decyzji 0 wstrzymaniu si,( od 
glosu jest fakt zasiadania w Radzie Nadzorczej WFOSiGW. 

Przewodnicz~cy Sejrniku, nawi'tzuj 'tc do propozycji radnego Jozefa Grabowskiego 
dotycz'tcej zorganizowania wyj azdowej sesji Sejmiku w Skoszynie, poinformowal, ze UrZ'td 
Marszalkowski nie ponosi zadnych kosztow zwi'lZanych z wynaj'(ciem sal w Swi~tokrzyskim 
Urz'(dzie Wojewodzkim. 

Ad 20. 

Przewodnicz~cy Sejmiku podzi'(kowal zebranym za dyscyplinrt i porz'ldek panuj'tcy na sali, 
a nast,(pnie zamkn'tl obrady VIII sesji Sejmiku Woj ewodztwa Swi'(tokrzyskiego. 

Sekretarze obrad 
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